
 

 

20. juni 2018 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Er Naalakkersuisut enige i antagelsen om at den førstebehandlede forslag til 

fiskerilov ifølge Forretningsordenen for Inatsisartut på ny skal 

førstebehandles hos Inatsisartut? 

2. Hvilke bestemmelser vil Naalakkersuisut ændre på forslag til fiskerilov og 

hvordan? 

3. Såfremt Naalakkersuisut ændrer på forslag til ny fiskerilov, vil man så på ny 

vurdere forslagets økonomiske konsekvenser? 

4. Såfremt man agter at fremsætte en ny fiskerilov, har man til hensigt at øge 

antallet af fiskere og rejefiskere i Grønland? 

5. Hvilke ændringer forventer Naalakkersuisut omkring Landskassens indtægter 

fra de velfungerende rejefiskere? 

6. Har Naalakkersuisut nye oplysninger om den nye og særdeles vigtige 

fiskerilov? 

7. Vil den ydre grænse for indenskærsfiskeri efter rejer samt forbud mod 

rejefiskeri inde i fjordene blive ændret i forbindelse med den nye fiskerilov? 

8. Vil den indre grænse for det havgående rejefiskeri ændres? 

9. Er Naalakkersuisut enige i, at en del af TAC for rejer fremadrettet kan tildeles 

kommunevis? 

10.Såfremt en lille del af TAC’en for rejer tildeles kommunevis, vil dette gavne 

både kommuner såvel enkelte borgere. Agter Naalakkersuisut igangsætte 

sådanne tiltag? 

11.Hvor store mængder udgør de kvoter der overstiger maksimalandelen på 

indenskærsrejekvoterne på 15 % der skal tilbageleveres jf. forslag til 

fiskerilov? 



12.Hvor store mængder udgør de kvoter der overstiger maksimalandelen på 

udenskærsrejekvoterne på 33 % der skal tilbageleveres jf. forslag til 

fiskerilov? 

13.Har man undersøgt de beskæftigelsesmæssige følger for den nye forslag til 

fiskerilov, som vil få konsekvenser for selskaber, fiskere samt til 

udenrigshandelen? 

14.Har Naalakkersuisut foretaget undersøgelse der har til hensigt at ikke skade 

vores største rejemarkeder samt vores største indtægtskilder ved eksport af 

rejer? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Det er svært at undgå at skulle stille spørgsmål omkring  

Da Naalakkersuisuts og Inatissartuts arbejde omkring forslag til ny fiskerilov kommer til at 

berøre vort lands og dets befolknings økonomi og beskæftigelsessituation er der mange ting 

der skal udredes og stille de nødvendige spørgsmål omkring dette arbejde. Netop af den grund 

ønsker jeg, at Naalakkersuisut besvarer mine førnævnte spørgsmål med helt klare besvarelser. 

Jeg anser det som vigtigt at forslag til ny fiskerilov skal være endevendt den debatteres. 

Hurtig behandling af forslaget er ikke det vigtigste. Det vigtigste er at arbejdet bliver udført 

detaljeret, med fornøden tid og at man undlader de eventuelle fejl der måtte være gennem en 

grundig undersøgelse. Jeg stiller mine førnævnte spørgsmål for at finde ud af, om 

Naalakkersuisut har gjort dette.  

Jeg håber at Naalakkersuisut har udført uddybende undersøgelser og kan så vidt muligt svare 

de spørgsmål der end måtte fremkomme forinden arbejdet med dette forslag. Arbejderne der 

vedrører dette vigtige erhverv skal udføres forsvarligt. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


